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Gunilla Schedin   

Sekreterare 
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Närvarande: 

 
Ledamöter Alexandra Östback (M), ordförande 

 Anita Lindskog (S), vice ordförande 

 Mikael Lind (M) 

 Bo Anderson (M) 

 Marianne Irving (M) 

 Sophia Granswed (M) 

 Agneta Isacsson (FP) 

 Per Olof Scheutz Godin (S) 

 Ulla Sjöbergh (S) 

 Barbro Borg (MP) 

 Shadi Larsson (MP) 

Åsa Tillberg (V) 

  
 
Som ledamöter 
tjänstgörande 
ersättare  

 

Sofia Kacim (M) 

Madeleine Eriksson (M) 

  
 
Ersättare  

 

 

 Jan Erik Leijon (M) 

 Gunilla Svensson Pilefors (M) 

Elisabeth Hellström (M) 

Anna Victor Hiort (M) 

Richard Bengtsson (FP) 

Nils Löwegren (S) 

Dan Guillou (MP) §§ 1-17  

Johan Orrenius (MP) 

 Elias Efvergren (V)  

 

  
Anmält förhinder Stephan Andrén (C) 

Manne Bergnehr (S) 

Gabriella Lavecchia (S) 

 
I tjänsten närvarande  
 
 
 

Johanna Engman, Maria Cameron, 

Susanna Halldin, Annette Luengo, 

Johanna Hult, My Peensalu,  

Therese Winqvist och Gunilla Schedin 
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§ 1  
Val av justerare samt anmälan av 
protokollsjustering  
 

Vice ordföranden Anita Lindskog (S) valdes att, tillsammans 

med ordföranden Alexandra Östback (M), justera dagens 

protokoll. Justeringen äger rum den 27 maj 2014. 

 

Anmäldes att protokoll fört vid stadsdelsnämndens samman-

träde den 15 april 2014 justerats den 23 april 2014.  

  _____________________ 
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§ 2  
Anmälan av övriga frågor samt fastställande 
av dagordning  
 

Ledamoten Shadi Larsson (MP) anmälde en skrivelse om en 

ny ungdomsgård på Norrmalm samt en skrivelse om att 

Fairtrade-diplomera stadsdelen.  

 

Ordföranden informerade om att ärende 18 - Protokoll från 

Norrmalms råd för funktionshinderfrågor - utgår.  

 

Dagordningen fastställdes.  

  _____________________ 
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§ 3  
Inkommet medborgarförslag 
Dnr 1.2.4.-287/2014 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

Medborgarförslaget överlämnas till förvaltningen för 

beredning.  

 

Ärendet 

Ett förslag om att anlägga en hundrastgård i Tre Liljor-parken 

anmäldes.  

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle överlämna förslaget till förvaltningen för 

beredning.    

  _____________________ 
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§ 4  
Microparker på Norrmalm - svar på skrivelse 
från Shadi Larsson (MP) och Barbro Borg 
(MP) 
Dnr 1.6.-251/2014 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens svar på 

skrivelsen. 

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänste-

utlåtande daterat den 29 april 2014. 

I sin skrivelse föreslår Shadi Larsson och Barbro Borg att så 

kallade mikroparken anläggas i stadsdelen då andelen parkyta 

per invånare är lägst i Stockholm. Små, bortglömda ytor 

föreslås omvandlas till attraktiva vattenhål för avkoppling och 

vidare föreslås också att allmänheten bjuds in att komma med 

förslag på platser att utveckla. 

 

Förvaltningen håller med om att det i en tät och växande stad 

är viktigt att utnyttja allmänna ytor på bästa sätt.  Arbetet med 

att identifiera offentliga platser för utveckling samt att 

involvera allmänheten i detta pågår dock redan inom ramen 

för den nya parkplanen för Norrmalm. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta i enlighet med stadsdelsförvaltningens 

förslag.  

  _____________________ 
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§ 5  
Tertialrapport 1 för 2014  
Dnr 1.2.1. -302/2014  

 

Stadsdelsnämndens beslut  

1. Tertialrapporten godkänns. 

 

2. Stadsdelsnämnden begär budgetjustering för tomgångs-

hyror på Odengatan 106 om 0,3 mnkr. 

 

3. Stadsdelsnämnden redovisar omslutningsförändring om 

17,7 mnkr för ökade kostnader och intäkter. 

 

4. Stadsdelsnämnden fastställer nya ersättningsnivåer för  

studiecirklar inom Nya Verkstan (bilaga 6). 

 

5. Stadsdelsnämnden hemställer att kommunfullmäktige 

beslutar om ändring i Allmänna lokala ordningsföreskrifter 

för Stockholms kommun, § 20. De områden där hundrast-

platser är belägna inom stadsdelsnämndsområdet anges på 

bifogad karta (bilaga 7). 

 

6. Paragrafen justeras omedelbart. 

Ledamöterna Shadi Larsson (MP) och Barbro Borg (MP) 

reserverade sig mot beslutet.  

Vice ordföranden Anita Lindskog m.fl. (S) lämnade ett 

särskilt uttalande.  

Ledamoten Åsa Tillberg (V) lämnade ett särskilt uttalande.  

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta i enlighet med stadsdelsförvaltningens 

förslag.  

 

Ledamoten Shadi Larsson (MP) lade fram ett förslag till beslut 

och föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med detta.  

 

Beslutsgång  

Ordföranden Alexandra Östback (M) ställde förslagen mot 

varandra och fann att stadsdelsnämnden hade beslutat i 

enlighet med stadsdelsförvaltningens förslag.   
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Reservation  

Ledamöterna Shadi Larsson (MP) och Barbro Borg (MP) 

ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att:  

 

1.  Delvis godkänna förvaltningens utlåtande 

 

2.  Därutöver anföra följande: 

 

Vi konstaterar att utifrån de anslag, målbeskrivningar och 

ramar som den moderatledda alliansen gett är måluppfyllelsen 

god och budgeten i balans, men vi ser som vanligt stora 

avvikelser inom flera av verksamhetsområdena.  

Inom områdena stöd och service för funktionshindrade, 

förskoleverksamhet samt ekonomiskt bistånd räcker budgeten 

inte till och beräknas ge stora underskott. Vi har sett detta år ut 

och år in. För att få en budget i balans krävs alltså även i år att 

det planeras överskott för vissa verksamheter för att fylla upp 

underskott i andra.  

Budgeten för verksamhetsområdet stöd och service till 

personer med funktionsnedsättning har förstärkts med 5 mnkr 

från andra verksamhetsområden. Ändå har verksamheten 

underskott om 5 mnkr. År efter år har det varit tydlig att 

kostnaderna för insatser enligt socialtjänstlagen överstiger det 

anslag som tilldelats.  

Vi tycker inte att det är bra att medel avsatta för kultur och 

fritid för barn och ungdom flyttas över till andra verksamhets-

områden för att balansera befarade underskott där.  

Förvaltningen har prioriterat ungdomar när det gäller insatser 

som leder till självförsörjning. Det är bra, men det är viktigt att 

alla som vill ha ett arbete får det stöd de behöver. Vi har 

tidigare skrivit om hur viktigt vi tycker det är att erbjuda 

heltidsarbete till alla medarbetare i stadsdelsförvaltningen som 

arbetar deltid. Detta är förvaltningens ansvar och ska inte 

läggas på någon annan. 

 

Med stor glädje läser vi om att stadsdelsområdets vård- och 

omsorgsboenden prioriterar arbetet med måltider, aktiviteter 

och utevistelse. 

 

När det gäller sjukfrånvaro tycker vi att en djupare analys 

behövs för att förstå bakomliggande orsaker till ökad 

sjukfrånvaro.  

 

Vi anser också att andel genomförda åtgärder inom risk- och 

sårbarhetsanalysen behöver öka markant. 
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Sammanfattningsvis konstaterar vi att Miljöpartiets förslag till 

budget 2014 bättre hade motsvarat de verkliga behoven. 

 

Särskilda uttalanden 

Vice ordföranden Anita Lindskog m.fl. (S) lämnade följande 

särskilda uttalande:  

 

Vi har tagit del av tertialrapport 1 och instämmer i 

förvaltningens slutsats avseende god måluppfyllelse. Endast 

några få mål är gul- eller rödmarkerade, bland annat andel 

förskollärare som uppgår till 45 procent - målet är satt till 50 

procent.   

 

Vidare andel medarbetare på deltid som erbjuds heltid. Här  

är målet 100 procent men utfallet är 9,09 procent, vilket 

naturligtvis är otillräckligt. Detta är områden där vi social-

demokrater har förslag till att göra förändringar i vårt 

valprogram.  

 

I den ekonomiska redovisningen finns från tidigare år de 

återkommande underskotten redovisade. Dessa förväntas efter 

resultatöverföringar jämnas ut. I driftsbudgeten redovisas ett 

prognostiserat underskott på 6,2 mnkr före nämnda resultat-

överföring.  

 

De områden som är i ekonomisk obalans är följande: förskole-

verksamheten, stöd och service till funktionshindrade samt 

ekonomiskt bistånd.   

 

Inom förvaltningsadministration, parkmiljö samt barn-kultur-

fritid finns ett beräknat och planerat överskott som i stort ska 

användas för att täcka de förutvarande underskotten ovan. 

Detta innebär att den verksamhet, som exempelvis området 

barn-kultur-fritid skulle kunna genomföra inte blir av på grund 

av omfördelningen av budgetmedlen. Detta anser vi vara 

mycket otillfredsställande och något som vi tidigare har 

kritiserat. 

 

Underskotten inom förskoleverksamheten beror på utbyggnad, 

dyra hyreskostnader och kostnader för pedagogisk utveckling.  

Detta kan möjligen anses vara godtagbara förklaringar. 

 

Vad gäller underskottet för stöd till funktionshindrade är  

det samma problem som tidigare år, det vill säga för knapp 
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tilldelning av resurser i budget för denna grupp, fel i nyckel-

talen från stadshusets sida. Men också att de tre anordnarna  

av boende för denna grupp vägrar anta stadshusets ”peng” för 

boende. Återigen hamnar man i en besvärande ”utpressnings-

situation” i relation till anordnarna av boenden.  

 

I vårt förslag startar man boende i egen regi för denna grupp  

i större omfattning, så att också en ökad valfrihet kommer till 

stånd. Valfrihet för personer i behov av särskilt boende är i 

stort sett idag obefintlig. Valfrihet är ju annars något som 

alliansen framhållit som särskilt viktigt när det gäller all 

privatisering. Det gäller uppenbarligen bara för vissa boende  

i stadsdelen och inte för alla!  

 

I tertialrapporten nämns också att man påbörjat ett samarbete 

med några av innerstadsförsamlingarna. Syftet är att erbjuda 

rådgivning och stöd för personer som lever under knappa 

ekonomiska villkor. Ett bra initiativ som, om det hela faller 

väl ut, kanske kan utökas och spridas. 

 

Barn och ungdom 

Förvaltningen deltar i EU-projektet ”Leda för resultat”, en 

studie där man följer upp i vilken utsträckning målen vid 

placeringar av ungdomar i HVB-hem uppnås. Unga i denna 

situation är en särskilt utsatt grupp och vi ser fram emot att  

få information om detta angelägna projekt och ta del av del-

/slutrapport.  

 

Parkleken 

I och med att avtalet för parklekarna och den öppna förskolans 

entreprenadavtal går ut i mars 2015 avser man att konkurrens-

utsätta den öppna fritidsverksamheten och upphandling 

föreslås för hela parkverksamheten inklusive fritidsgården. 

  

Vi motsätter oss förslaget till hel entreprenad/privatisering och 

vill att hela verksamheten enligt ovan återgår i egenregi.  

 

I rapporteringen om parker ser vi att man från centrala medels-

reserven i stadshusets budget fått en extra tilldelning på 1,9 

mnkr för tillgänglighetshöjande åtgärder avseende trappor, 

gångvägar, lekplatser samt framtagande av en tillgänglighets-

plan för stadsdelens parker. Detta ser vi positivt på. Det är 

alltför sällan man gör något åt bristande tillgänglighet i stads-

miljön!  
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Äldreomsorgen 

Vi noterar att Socialstyrelsens nationella undersökningar i år 

kommer att inriktas mot hemtjänst, vård och omsorgsboende 

under titeln: ”Vad tycker de äldre om äldreomsorgen?”. Då 

man använder ett annat frågeformulär/enkät befarar 

förvaltningen att resultatet och därmed måluppfyllelsen skiljer 

sig från tidigare. Vi ser fram emot att få ta del av resultatet 

som eventuellt visar verksamheten från en annan vinkel. 

 

Sjukfrånvaro 

I rapporten redovisas en sjukfrånvaro för stadsdelens anställda 

i mars på 6,2 procent, årsmålet är 4,9 procent. I rapporten 

finns en rad åtgärder angivna som förhoppningsvis leder till en 

bättre måluppfyllelse. Socialtjänstavdelningen redovisar en 

ökning med 0,3 procent till 5,3. Vi har uppmärksammat 

situationen för dessa tjänstemän som har omtalats i pressen 

som en utsatt grupp med för få resurser och för hög belastning. 

Av det sluter vi oss till att här behövs ett tydligare klar-

läggande av deras arbetsmiljö och arbetssituation med syfte  

att förbättra och underlätta detta viktiga arbete. 

 

Ledamoten Åsa Tillberg (V) lämnade följande särskilda 

uttalande.  

 

En välfärd efter behov, inte efter mål!  

 

Det kanske verkar konstigt att konstatera att vi borde ha en 

välfärd som är arrangerad efter medborgarnas behov. Är det 

inte det vi har? Nej, så ser det faktiskt inte ut. Vad är det då 

som styr? Vad är det då som bestämmer hur vi utformar våra 

insatser inom socialtjänsten, inom vården, inom omsorgen och 

skolan? Det är att hålla budget. På ett banalt plan så är det 

självklart positivt att hålla budget jämfört med att inte göra 

det. Men på ett djupare plan så är det skadligt att ha det som 

utgångsläge vid utformningen av välfärden.  

 

De uppsatta målen, framställda antingen av kommun- 

fullmäktige eller av stadsdelsnämnden, är i stor utsträckning 

medvetet vaga och otydliga. I en rapport som den vi behandlar 

idag ser allt grönt ut, bostadsbyggandet går bra, äldrevården är 

utmärkt, socialtjänsten fungerar som ett rinnande vatten. 

Fantastiska resultat! Men är det inte enorm bostadsbrist och en 

rasande utförsäljning av allmännyttan i stadsdelen? Har det  

inte uppdagats att det finns så många aktörer inom äldrevården  
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att det inte går att kontrollera kvaliteten? Har vi inte fått veta 

att socialtjänsten går på knäna och inte längre har tid att träffa 

människor för att administration tar över deras arbetsdagar? 

Nej, så kan det ju inte vara. Allt är ju grönt i tertialrapporten. 

 

Vi vill rikta kritik mot själva formatet och styrsättet för dessa 

utvärderingar. Vi frågar oss vad som är mätbart. Omvårdnad? 

Mental utveckling? "En arbetsgivare i världsklass"? Hur 

attraktivt ett bostadsområde är? 

 

Dessa faktorer går att mäta, men bara delvis. Med det 

nuvarande systemet som ofta kallas New Public Management 

(NPM) visar forskning att det kvantifierbara, det mätbara och 

slutligen det ekonomiska går före allt annat. Det gör att alla 

andra aspekter av det som ska styras, i det här fallet den 

generella välfärden, systematiskt nedprioriteras. Ett tydligt 

exempel på detta är när hemtjänstpersonal inte hinner stanna 

och prata med de äldre som de arbetar med. Antal minuter går 

att kvantifiera och därmed "effektivisera" (ett annat ord för 

effektivisera, som användes flitigt innan Alliansen tog över 

makten, var ordet nedskärning). Det går däremot inte att 

kvantifiera omsorg i samma utsträckning. Ett samtal och dess 

betydelse är klart svårare att mäta i tertialrapporter. Det som 

NPM och så kallade lean-processer leder till är inte bara 

sådana systemfel som vägning av äldres blöjor eller faktumet 

att äldrevården har rationaliserat bort samtal med de äldre. De 

leder också till att insatser som inte går att mäta plockas bort; 

de passar inte i mallen för målen som ska uppfyllas.  

 

Detta är inte i huvudsak kritik från ett politiskt parti till ett 

annat. Det är inte heller en kritik mot de anställda som verk-

ställer de politiska besluten. Men forskningsrapporter med 

anställda, socialsekreterare, avdelningschefer, politiker, 

klarlägger att en blindhet för allt annat än budget och över-

driven rationalisering är resultatet av denna typ av styrning. 

Välfärden ska inte drivas som företag. Vi ska gemensamt utgå 

från medborgarnas behov och gemensamt se till att dessa 

behov tillgodoses. Detta låter självklart men stämmer inte 

överens med hur det ser ut idag.  

 

En rapport där alla mål "uppfylls helt", trots att vi vet att det 

finns stora problem, upplyser oss inte nämnvärt om hur 

verkligheten ser ut i våra verksamheter eller för våra 

medborgare.   

  _____________________ 
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§ 6  
Upphandling av nämndens öppna fritids-
verksamhet för barn och ungdomar  
Dnr 2.2.2.-247/2014 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

1. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att påbörja en 

upphandling av öppen förskola, parklekarna 

Observatorielunden och Vasaparken samt Vasastans 

fritidsgård. 

 

2. Nämnden uppdrar åt förvaltningen att återkomma med ett 

förfrågningsunderlag. 

 

Vice ordföranden Anita Lindskog m.fl. (S) och ledamöterna 

Shadi Larsson (MP) och Barbro Borg (MP) samt ledamoten 

Åsa Tillberg (V) reserverade sig mot beslutet.  

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänste-

utlåtande daterat den 11 april 2014. 

 

Måbra förskolor AB driver idag öppen förskola, parklekarna 

Observatorielunden och Vasaparken på entreprenad sedan  

den 1 april 2011. Inom stadsdelsområdet bedrivs Norrmalms 

fritidsgårdsverksamhet i egenregi. Dessa öppna verksamheter 

riktar sig till familjer, barn och ungdomar. 

 

Avtalet för entreprenaden löper ut den 31 mars 2015 och ger 

inte någon möjlighet till förlängning. Förvaltningen avser att 

upphandla öppen förskola, parklekarna Observatorielunden 

och Vasaparken samt fritidsgårdsverksamhet i samma 

upphandling. Förvaltningen tar fram ett förslag till 

förfrågningsunderlag till nämnden för beslut. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta i enlighet med stadsdelsförvaltningens 

förslag.  

 

Ledamoten Shadi Larsson (MP) lade fram ett förslag till beslut 

och föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med detta.  
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Vice ordföranden Anita Lindskog (S) lade fram ett förslag till 

beslut och föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i 

enlighet med detta.  

 

Ledamoten Åsa Tillberg (V) lade fram ett förslag till beslut 

och föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med detta.  

 

Beslutsgång  

Ordföranden Alexandra Östback (M) tog först upp förslaget 

om att återremittera förslaget om att lägga ut fritidsenheten på 

entreprenad och fann att stadsdelsnämnden hade beslutat att 

ärendet skulle avgöras idag. 

 

Ordföranden ställde därefter förslagen mot varandra och fann 

att stadsdelsnämnden hade beslutat i enlighet med stadsdels-

förvaltningens förslag.   

 

Reservationer  

Vice ordföranden Anita Lindskog m.fl. (S) ansåg att stads-

delsnämnden skulle ha beslutat att:  

 

I detta ärende lämnas förslag på att göra en gemensam 

upphandling av öppen förskola, parklekarna Observatorie-

lunden, Vasaparken samt fritidsgårdsverksamheten. Vi 

motsätter oss förslaget till hel privatisering/entreprenad. Vi 

vill att verksamheten i sin helhet återgår i egen regi under en 

huvudman. 

 

Ledamöterna Shadi Larsson (MP) och Barbro Borg (MP) 

ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att:  

 

1.   Återremittera förslaget om att lägga ut fritidsenheten på 

entreprenad. 

 

2.   Därutöver anföra följande:  

 

Den kompetens som finns på fritidsgården behövs inom 

förvaltningen. Dels ger det nämnden bättre möjligheter att 

satsa på ungdomsverksamheten när så behövs, något som 

skulle försvåras om fritidsgården inte drevs i egen regi, och 

dels skulle det viktiga samarbetet med fältassistenterna (som 

ju blir kvar i egenregi) kompliceras. Den kontakt och 

förståelse för ungdomar som finns på fritidsgården är 
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dessutom en resurs som kan användas både av skolor och 

socialtjänst. 

 

Det som framförs som argument för en upphandling är att 

förvaltningen inte kan ge heltidstjänster till personalen. Det  

är inte tydligt att en extern entreprenör kan göra detta på ett 

bättre sätt, utan det känns mer som att komma bort från ett 

problem. Om det däremot är tänkt att samma personal ska  

vara anställda på parkleken som på fritidsgården är detta 

problematiskt. Fritidsgårdar lockar unga människor då de är  

en fristad. Detta bygger på att de vuxna på plats är ”coola” och 

har ungdomarnas respekt. Som 15-åring är det tyvärr svårt att 

tycka att den personal som har hand om parkleken är ”coola”. 

Dessutom är det oklart hur en utläggning på entreprenad 

drabbar ungdomsrådet som i dagsläget har kontakt med och 

stöd från fritidsenheten. 

 

Ledamoten Åsa Tillberg (V) ansåg att stadsdelsnämnden 

skulle ha beslutat att: 

 

1.  Avslå förvaltningens förslag till beslut. 

 

2.   Besluta att stadsdelens öppna fritidsverksamhet ska drivas 

i kommunal regi. 

 

3.   Därutöver anföra följande:  

 

Skattefinansierad verksamhet i kommunen med målet att 

erbjuda alla invånare service av olika slag ska inte vara 

upphandlad i konkurrens och drivas med vinstsyfte. De ska 

drivas i egen kommunal regi så att människor kan lita på att 

pengarna används till det de är avsedda för och att eventuella 

överskott inte hamnar på Caymanöarna utan går tillbaka till 

verksamheten.  

 

Så mycket som 70 procent av svenskarna tycker att vinsten 

ska bort från välfärden. En majoritet i alla partier, till och med 

de flesta moderater har den uppfattningen. 

 

Inte minst skulle verksamhet i egen regi medföra att mindre 

resurser behöver användas för det ständiga och växande 

tillsynsarbetet som snart slukar mer resurser än själva 

verksamheterna. 
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Dessutom är kommunen är också en stor arbetsgivare och 

borde ha bra möjligheter att erbjuda anställda 

heltidsanställningar, bättre än företag som enbart finns inom 

någon eller ett par verksamheter.   

  _____________________ 
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§ 7  
Entledigande av ledamot i Norrmalms råd för 
funktionshinderfrågor 
Dnr 1.2.5.-272/2014 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

Yvonne Forsberg, företrädare för Ångestföreningen i 

Stockholm ÅSS, entledigas från sitt uppdrag som ledamot  

i Norrmalms råd för funktionshinderfrågor. 

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänste-

utlåtande daterat den 29 april 2014. 

 

Handikappföreningarnas samarbetsorgan i Stockholms stad, 

(HSO Stockholms stad) svarar för samordning av 

nomineringar till stadens funktionshinderråd. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta i enlighet med stadsdelsförvaltningens 

förslag.  

  _____________________ 
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§ 8  
En samlad kunskapsstyrning för hälso- och 
sjukvård och socialtjänst – svar på remiss 
från kommunstyrelsen 
Dnr 1.5.1.-228/2014 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.  

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ledamoten Åsa Tillberg (V) lämnade ett särskilt uttalande.  

 

Ärendet  

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 2 april 2014. 

 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bl.a. Norrmalms 

stadsdelsnämnd med anledning av förslag till en samlad 

kunskapsstyrning för hälso- och sjukvård och socialtjänst. 

Förslagen bedöms ge positiva effekter i kommunsektorn och 

bidra till att huvudmännen ges ett bättre stöd för en 

evidensbaserad hälso- och sjukvård respektive socialtjänst. 

Detta bedöms i sin tur leda till minskade kostnader samt ökad 

trygghet och säkerhet för patienter och brukare.  

 

Förvaltningen har inget att invända mot förslagen men vill 

fram hålla vikten av uppföljning och utvärdering av de 

förändringar som kommer att göras om förslagen genomförs.    

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta i enlighet med stadsdelsförvaltningens 

förslag.  

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Åsa Tillberg (V) lämnade följande särskilda 

uttalande:  

 

Vid första påseende verkar detta vara ett utomordentligt 

förslag. Man ska styra kunskaperna så att de som behöver  

vård och insatser ska få de bästa insatserna baserat på rätt 

kunskaper. 
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Det ska dessutom innebära bättre samordning, det ska bli 

effektivare och spara pengar.  Den enda invändning man  

borde kunna göra är att undra varför detta inte har genomförts 

tidigare, eftersom det inte verkar existera några nackdelar. 

 

Men det som verkar vara för bra är ju faktiskt också ofta det. 

Och det är ju också ”bedömningar” det handlar om när man 

ska ta ställning till förslaget. Det skulle lika väl kunna vara 

”förhoppningar”. För att det ska lyckas att få åtta myndigheter 

och några andra aktörer att kunna samverka och göra en 

effektivare och bättre vård med mindre pengar – det finns det 

knappast belägg för i underlaget till det här ärendet. 

 

Det här ser snarast ut som ett förslag med samma bakgrund 

som vi pratade om i tertialrapportsärendet, new public 

management eller lean production där man låtsas att man har 

uppfyllt ett påhittat mål och att allt är gott och väl.  

 

Fast det egentligen bara handlade om att spara pengar.          

  _____________________ 

 

 
  



Norrmalms stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

Sida 20 (32) 2014-05-22 

 

 

 

Norrmalms 

stadsdelsförvaltning 

Administrativa avdelningen 

 

Tulegatan 13 

Box 3128, 103 62 Stockholm 

Telefon 08-508 09 014 

Växel 08-508 09 000 

stockholm.se 

 

§ 9  
En strategisk inriktning för bättre leverans-
trafik 2014-2017 – svar på remiss från 
trafikkontoret  
Dnr 1.5.3.-213/2014 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande.  

 

Ledamöterna Shadi Larsson (MP) och Barbro Borg (MP) 

reserverade sig mot beslutet.  

 

Ärendet 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 2 april 2014. 

 

Trafikkontoret har remitterat ett förslag till strategisk 

inriktning för bättre leveranstrafik 2014-2017. Inriktningen  

är en del av stadens framkomlighetsstrategi. 

 

Förvaltningen är i huvudsak positiv till förslaget. Genom 

effektivare leveranstrafik minskar buller och utsläpp samtidigt 

som framkomligheten förbättras för gång-, cykel- och 

kollektivtrafiken. Stadslivet gynnas och trafiksäkerheten ökar 

för de människor som vistas i gaturummet. För att värna 

boendemiljön för stadens invånare vill förvaltningen under-

stryka betydelsen av att det ställs höga buller- och miljökrav 

på distributörer och fordon i samband med projektet att 

försöka tillåta leveranser under kvälls- och nattetid. Särskild 

fokus bör läggas på att förbättra leveranslogistiken och 

trafiksäkerheten i miljöer där barn och unga vistas.  

 

Genom att försöka öppna kollektivtrafikkörfälten för gods-

trafik vissa tider eller skapa kombinerade kollektivtrafik- och 

godskörfält kan antalet köande lastbilar in och ut ur staden 

minska. Förvaltningen anser att möjligheterna för leveranser 

på vattnet bör utredas och att detta borde listas som en åtgärd i 

handlingsplanen. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta i enlighet med stadsdelsförvaltningens 

förslag.  
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Ledamoten Shadi Larsson (MP) lade fram ett förslag till beslut 

och föreslog att stadsdelsnämnden skulle besluta i enlighet 

med detta.  

 

Beslutsgång  

Ordföranden Alexandra Östback (M) ställde förslagen mot 

varandra och fann att stadsdelsnämnden hade beslutat i 

enlighet med stadsdelsförvaltningens förslag.   

 

Reservation  

Ledamöterna Shadi Larsson (MP) och Barbro Borg (MP) 

ansåg att stadsdelsnämnden skulle ha beslutat att: 

 

1.  Delvis godkänna förvaltningens utlåtande. 

  

2.  Därutöver anföra följande: 

 

Det är inga direkta fel på de åtgärder som föreslås. Däremot är 

det mycket som saknas. Framför allt genomsyras hela strategin 

av ett fyrkantigt Allt-Annat-Lika-tänk. 

 

För att uppnå redan de lågt satta nuvarande klimatmålen 

behöver trafiken minska kraftigt. Det kommer att öka 

framkomligheten för nödvändiga transporter, men strategin 

förutsätter istället att trafiken i övrigt är oförändrad i 

sammansättning av trafikslag och ökar i takt med 

befolkningen. Det är antingen orealistiskt eller oansvarigt, 

eller bådadera. 

 

Det kan tyckas iögonfallande att rapporten pratar om att 

kollektivtrafiken skulle förbättras när lastbilar tillåts utnyttja 

bussfilerna, men tanken bakom är alltså att minska den 

sammanlagda rusningstrafiken och därigenom öka 

framkomligheten för alla trafikslag. Där finns ett avgörande 

tankefel. Det är nämligen bara sant om allt annat är lika. En 

omfattande och samstämmig trafikforskning visar istället att 

mängden köer i rusningstid bestäms av människors tolerans 

för att sitta i köer, och hur attraktiva alternativen är, inte av 

proportionen mellan det totala transportbehovet och vägnätets 

kapacitet. Om andelen lastbilstransporter minskar i rusningstid 

är det väntade resultatet att fler väljer att ta bilen till jobbet, 

tills rusningstrafiken återigen har nått sin naturliga mättnads-

nivå. Men nu med en högre sammanlagd trafikmängd. 
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Vi saknar: 

   Hårdare krav på klimatanpassning och tyst drift för alla 

lastbilsleveranser inom staden, inte bara de som sker 

nattetid. 

   Minskad användning av lastbil för långväga transporter. 

Mera tåg och båt. 

   Strategin behöver framför allt kombineras med åtgärder 

som gör personbilstrafik mindre attraktivt och alternativen 

mera attraktiva, annars kommer de goda effekterna 

troligtvis att utebli. 

   Slutligen vill vi anföra att just-in-time är en del av 

problemet. Det är en metod som generellt sett byter högre 

energiinsats mot högre lönsamhet, men med stadigt 

minskande marginalnytta (ju mer just-in-time man redan 

tillämpar desto mer energikrävande och desto mindre blir 

det ekonomiska utbytet av ännu mer just-in-time). 

Systemet ökar leverantörernas stress, ökar trängseln, ökar 

trafikmängden, försämrar framkomligheten, pressar 

leverantörer till trafikförseelser och ökar slutligen 

samhällets ekonomiska och strategiska sårbarhet. Det är 

inte något som en sådan här strategi bör uppmuntra, och 

absolut inte en del av lösningen.  

  _____________________ 
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§ 10  
Detaljplan för Snöklockan 5 – svar på remiss 
från stadsbyggnadskontoret  
Dnr 1.5.3.-244/2014 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

1. Remissen besvaras med stadsdelsförvaltningens 

tjänsteutlåtande. 

 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänste-

utlåtande daterat den 23 april 2014. 

 

Stadsbyggnadskontoret har bjudit in till samråd om förslag till 

detaljplan för Snöklockan 5 i stadsdelen Vasastaden. Syftet 

med planen är att ändra gällande plan för att bekräfta den 

befintliga bebyggelsen och dess verksamheter i nuvarande 

utformning och volym. 

 

Förvaltningen är positiv till att befintliga förhållanden 

bekräftas i detaljplanen. Vidare är det värdefullt att byggnaden 

skyddas mot rivning samt ges skyddsbestämmelser och 

varsamhetsbestämmelser, som tar hänsyn till fastighetens 

kulturhistoriska värden. Enligt förvaltningen är det positivt att 

det i planbeskrivnigen anges att fastighetens gård bör förses 

med vegetation för att främja användningsmöjligheterna för 

barn som vistas i byggnaderna. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta i enlighet med stadsdelsförvaltningens 

förslag.  

  _____________________ 
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§ 11 
Alkoholserveringstillstånd i restaurang 
Hirschenkeller – svar på remiss från 
socialförvaltningen  
Dnr 1.5.2.-153/2014 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

1. Ansökan om utökad serveringstid och stadigvarande 

serveringstillstånd till allmänheten i restaurang måndag  

till söndag mellan kl. 01.00 och 03.00 tillstyrks.  

 

2. Ansökan om utökad serveringstid och stadigvarande 

alkoholserveringstillstånd till allmänheten i ute- 

serveringen måndag till söndag mellan kl. 22.00 och  

01.00 tillstyrks. 

     

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänste-

utlåtande daterat den 25 april 2014. 

 

Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan 

om utökad serveringstid/stadigvarande serveringstillstånd i 

restaurang och i uteserveringen Hirschenkeller. Förvaltningen 

föreslår att ansökan tillstyrks. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta i enlighet med stadsdelsförvaltningens 

förslag.  

  _____________________ 
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§ 12 
Alkoholserveringstillstånd i restaurang 
Operatören – svar på remiss från 
socialförvaltningen  
Dnr 1.5.2.-268/2014 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

1. Ansökan om stadigvarande serveringstillstånd till 

allmänheten i restaurangen måndag till söndag mellan  

kl. 11.00 och 03.00 tillstyrks.   

 

2. Ansökan om stadigvarande serveringstillstånd till 

allmänheten i uteserveringen måndag till söndag mellan  

kl. 11.00 och 03.00 tillstyrks. 

 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänste- 

utlåtande daterat den 25 april 2014. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta i enlighet med stadsdelsförvaltningens 

förslag.        

  _____________________ 
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§ 13  
Alkoholserveringstillstånd i restaurang Wonk 
- svar på remiss från socialförvaltningen  
Dnr 1.5.2.-214/2014 

 

Stadsdelsnämndens beslut  

1. Ansökan om stadigvarande serveringstillstånd till 

allmänheten i restaurangen måndag till söndag mellan  

kl. 11.00 och 05.00 tillstyrks.   

 

2. Ansökan om stadigvarande serveringstillstånd till 

allmänheten i uteserveringen måndag till söndag mellan  

kl. 11.00 och 05.00 tillstyrks. 

 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänste-

utlåtande daterat den 25 april 2014. 

 

Socialförvaltningens tillståndsenhet har remitterat en ansökan 

om stadigvarande serveringstillstånd i restaurang Wonk. 

Förvaltningen föreslår att ansökan tillstyrks. 

 

Förslag till beslut  

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta i enlighet med stadsdelsförvaltningens 

förslag.  

  _____________________ 
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§ 14  
Anmälan av beslut fattade enligt delegation  
 

Stadsdelsnämndens beslut 

Ärendet läggs till handlingarna.   

.  

Nedanstående handlingar anmäldes:  

 
Beslut Besluts-

fattare 

Besluts-

datum 

Ev. dnr 

Yttrande till Lotteriinspektionen 

ang. ansökan om värdeautomater 

på Fox and Badger, Norrbacka-

gatan 56.  

 

Bengt-Enar 

Andersson 

2014-03-11 1.4.-

159/2014 

Tillstyrkt ansökan om stadig-

varande serveringstillstånd i 

restaurang Café Wurma.  

 

Johanna 

Engman 

2014-03-11 1.5.2.-

161/2014 

Att inleda tillsynsärende avseende 

butiken Snuskompaniet 

Roslagsgatan 25.   

 

Bengt-Enar  

Andersson 

2014-03-12 1.3.1.-

157/2014 

Avskrivning av tillsynsärende 

avseende butiken Snuskompaniet 

Roslagsgatan 25. 

 

Bengt-Enar  

Andersson 

2014-04-09 1.3.1.-

157/2014 

Yttrande till Lotteriinspektionen 

ang. ansökan om förströelsespel 

på Comfort Hotel,  Kungsbron 1. 

  

Bengt-Enar 

Andersson 

2014-03-13 1.4.-

189/2014 

Yttrande till Lotteriinspektionen 

ang. ansökan om förströelsespel 

på Nordic Light Hotel, Vasaplan 

7. 

 

Bengt-Enar 

Andersson 

2014-03-21 1.4.-

194/2014 

Yttrande till Lotteriinspektionen 

ang. ansökan om ny anordnare, 

förnyat tillstånd och/eller 

utökning av antal spelbord eller 

byte av speltyp på Grand Hotel, 

Södra Blasieholmshamn 8. 

 

Bengt-Enar 

Andersson 

2014-04-09 1.4..-

223/2014 

Yttrande till Lotteriinspektionen 

ang. ansökan om ny anordnare, 

förnyat tillstånd och/eller 

utökning av antal spelbord eller 

byte av speltyp på restaurang 

Sahara, Olofsgatan 7B. 

 

Bengt-Enar 

Andersson 

2014-04-25 1.4.-

269/2014 

Arkivinstruktion för Norrmalms 

stadsdelsförvaltning. 

Johanna 

Engman 

2014-04-11 1.1.-

261/2014 
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Beslut om att delta i gemensam 

upphandling av Servicedesk för 

Skolplattform Stockholm 2014. 

  

Johanna 

Engman 

2014-04-07 2.2.1.-

235/2014 

Svar på remiss angående ändrad 

användning av bergrum, från 

parkeringsgarage till återvinnings-

anläggning.  

 

Britt Mattsson 2014-04-29 1.5.3.-

274/2014 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta att lägga ärendet till handlingarna.   

  _____________________ 
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§ 15 

Anmälan av inkomna och upprättade 

handlingar  

Stadsdelsnämndens beslut  

Anmälan läggs till handlingarna.   

 

Nedanstående handlingar anmäldes:  

1. Arkivbeskrivning för Norrmalms stadsdelsnämnd. 

Dnr 2.8.-162/2014.  

 

2. Svar på medborgarförslag om spegeldammen i 

Observatorielunden. Dnr 1.2.4.-191/2014.  

 

3. Svar på skrivelse om surrogatmödraskap.  

Dnr 1.6.-252/2014.  

 

4. Avslag på ansökan om projektbidrag. Dnr 5.4.-142/2014.  

 

5. Beslut att uppdra åt förvaltningschefen vid arbets-

marknadsförvaltningen att för nämndens räkning 

genomföra upphandling av webbaserade 

informationstjänster. Dnr 2.1.1.-226/2014.  

 

6. Medborgarförslag om nya bostäder på Norrmalm, 

vidarebefordrat till exploateringskontoret. Dokid 36818. 

 

7. Medborgarförslag om övergångsställe i korsningen 

Gyldéngatan – Odengatan, vidarebefordrat till trafik-

kontoret. Dokid 36855.  

 

8. Överenskommelse om förlängning av ”Avtal avseende 

driften av Riddargårdens vård- och omsorgsboende”.  

Dnr 2.2.2.-296/2014.  

 

9.  Överenskommelse om förlängning av ”Avtal avseende 

driften av Vasens vård- och omsorgsboende”.  

Dnr 2.2.-295/2014.  

 

10. Överenskommelse om samverkan mellan förskolorna, 

grundskolorna, gymnasieskolan, familjeenheten och fält- 

och fritidsenheten. Dnr 1.2.5.-289/2014.  
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11. Fördelning av statsbidrag för Stockholms stad som finsk 

förvaltningskommun. Dnr 1.6.-291/2014. 

12. Fördelning av FoU-medel för lokalt utvecklingsarbete.  

Dnr 2.1.-282/2014.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Alexandra Östback (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta att lägga ärendet till handlingarna.   

  _____________________ 
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§ 16  
Protokoll från stadsdelsnämndens 
pensionärsråd 
 

Stadsdelsnämndens beslut  

Protokollet läggs till handlingarna. 

 

Protokoll fört vid sammanträde i vid Norrmalms pensionärsråd 

den 19 maj 2014 anmäldes. 

 

Förslag till beslut 

Ordförande Alexandra Östback (M) föreslog att stadsdels-

nämnden skulle besluta att lägga protokollet till handlingarna. 

  _____________________ 
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§ 17  
Övriga frågor 
Ledamoten Shadi Larsson (MP) anmälde en skrivelse om att 

Fairtrade-diplomera stadsdelen.   

Stadsdelsnämndens beslut  

Skrivelsen överlämnas till stadsdelsförvaltningen för 

beredning.  

Ledamoten Shadi Larsson (MP) anmälde en skrivelse om en 

ny ungdomsgård på Norrmalm.    

Stadsdelsnämndens beslut  

Skrivelsen överlämnas till stadsdelsförvaltningen för 

besvarande.  

  ____________________ 

 

 


